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Obiectul interpelării : UTILIZAREA ENERGIEI VERZI PE SECTORUL IMM NU 

ESTE STIMULATĂ ÎN ROMÂNIA!

Domnule ministru, politicile Uniunii Europene încurajează utilizarea tuturor 

formelor de energie regenerabilă, pentru reducerea poluării și implicit, a efectului de 

seră, ce se manifestă în mod pregnant în ultima vreme.

Una dintre formele de energie verde foarte bine reprezentate în România, 

este cea eoliană. În vara precedentă, au fost momente în care acest tip de energie a 

reprezentat circa 25 % din energia totală utilizată la nivel național. Există câțiva mari 

producători de energie de acest tip, în special localizați în Dobrogea, cu capacități 

instalate importante. Au apărut însă și proprietari ai unor capacități instalate de 

câteva zeci de kW/h, care doresc să utilizeze energia produsă în scop propriu, iar 

diferenta să fie introdusă în sistemul national.
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Vă prezint un exemplu de situație incredibilă în care se află un IMM din 

municipiul Tulcea, S.C. M.D.A. S.R.L.. A achiziționat încă de actlm 5 ani o turbină 

eoliană de 20 kW, pe care a amplasat-o pe malul lacului Ciuperca, din Tulcea, în 

cadrul complexului turistic “Insula1', modernizat și extins cu fonduri europene, în 

cadrul Programului Operațional Regional. A reusit să o racordeze la sistemul 

energetic național, însă nici până acum nu a găsit înțelegere din partea 

reprezentanților ENEL, care tratează firma ca pe un mare producător de energie. Pe 

ansamblu, S.C. M.D.A. S.R.L. este consumator net de energie din sistem, însă, la 5 

ani de la achiziționarea turbinei eoliene, nu se află încă în situația de a putea 

beneficia de aceasta, pentru că nu i se acceptă de ENEL realizarea bilanțului 

energetic, în așa fel încât să poată plăti doar pentru diferența dintre cantitatea 

consumată totală și cea produsă de turbina eoliană din dotare. Din aceasta cauză, o 

investiție de circa 65.000 de euro în această turbină nu poate fi utilizată, cu efecte 

negative asupra activității economice a firmei. Reprezentanții firmei sunt plimbați 

între ENEL și ANRE, fără a se rezolva problema.

Vă adresez rugămintea, stimate domnule Ministru, de a rezolva punctual 

această problemă, dar și de a modifica, eventual, procedurile stabilite prin Ordine de 

ministru sau ale președintelui ANRE, astfel încât astfel de situații să nu mai existe.

Vă mulțumesc.

Solicit răspuns în scris. Senator PNL de Tulcea


